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ACTA NÚM. 52 
 
 

Comissió de Transferència de Coneixements 
i de Projectes Estratègics: 
 
Francisco Javier Lafuente Sancho 
Jordi Carrabina Bordoll 
Anna Cros Alavedra 
Daniel Franco Puntes 
Joaquín Gairín Sallán 
Jordi Hernández Sánchez 
Iván Martínez Flores 
José Francisco Pérez Hernández 
Raquel Piqué Huerta 
Armand Sánchez Bonastre  
David Sánchez Solbes 
Maria Saña Seguí 
Alberto Teixidó Palazón 
José Tejada Fernández 
Maria Ángeles Vázquez Castro 
Xavier Verge Mestre 

A Bellaterra, a les 15.30 h del dia 21 de 
novembre de 2018, es reuneixen, en sessió 
ordinària, a la sala de juntes del Rectorat i 
sota la presidència del vicerector d’Innovació 
i de Projectes Estratègics, Javier Lafuente 
Sancho, els membres de la Comissió de 
Transferència de Coneixements i de 
Projectes Estratègics assenyalats al marge. 

 
S’ha excusat d’assistir a la reunió Virginia Luzón Fernández. 
 
No hi assisteixen Alaitz Echeondo Guallar ni Amparo Huertas Bailén. 
  
Hi assisteixen, amb veu i sense vot, Carme Nogués Sanmiquel, adjunta al vicerector d’Innovació 
i de Projectes Estratègics, i Xavier Vallvé, cap de l’oficina de Valorització i Patents. 
  
Hi actua com a secretari Pedro de Alcántara-García Briones.  
 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior.  
2. Informe dels vicerectors. 
3. Programa Smart Money. 
4. Programa Prova de concepte. 
5. Sol·licitud d’alta del LPS Laboratori de Mesures Magnètiques i Tèrmiques (LMT). 
6. Assumptes de tràmit. 
7. Torn obert de paraules.  
 
   
 
Desenvolupament de la sessió 
 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 
   
La Comissió de Transferència de Coneixements i Projectes Estratègics de la UAB aprova, 
per assentiment, l’acta de la Comissió del 26 d’octubre de 2018. 
 
 
2. Informe dels vicerectors 
 
El president dona la paraula al vicerector de Recerca i de Transferència, que informa dels punts 
següents: (i) El proppassat 30 d’octubre de 2018 es va celebrar la reunió del CIC en l’àmbit de 
recerca, on es va informar del canvi de filosofia de la convocatòria per a departaments i instituts 
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de recerca (SDUR). Ja no es vol concentrar el finançament en les millors estructures de recerca, 
sinó que es vol obrir la convocatòria a la majoria dels departaments i instituts: només es 
demanarà acreditar 7 investigadors amb trams vius. Anirà dirigida a la contractació 
d’investigadors predoctorals i postdoctorals, i en funció del resultat de la primera convocatòria es 
formalitzaran els contractes. Es té previst que la convocatòria surti abans de finals d’any i es 
valorarà el departament o institut (70 %) i l’investigador (30 %). Informa que en aquesta reunió 
també es va parlar del Pacte Nacional per la Societat del Coneixement: es vol crear una comissió 
de 70 persones integrada pels rectors de les universitats, representats de l’AGAUR, del 
Parlament, dels agents socials i dels consells socials. També es preveu crear una mesa 
permanent i cinc grups de treball per àmbits temàtics: Missió i visió universitats, Recursos 
humans, Recursos econòmics del sistema (2 % PIB), Llei de la ciència i Innovació del sistema 
del coneixement. (ii) En relació amb la Convocatòria Beatriz GaLindo, informa que la UAB va ser 
guardonada amb 4 de les 5 sol·licituds presentades i explica succintament el funcionament dels 
ajuts. (iii) Quant a la política de tècnics de suport a la recerca, informa que hi ha 12 tècnics que 
s’han de reubicar i que abans del 10 de desembre s’ha de reunir la subcomissió per fer la 
proposta i elevar-la a la Comissió d’Investigació. (iv) Informa que en l’últim Consell de Govern es 
va aprovar la normativa de reconeixement d’activitats de recerca a PAS de capítol I i VI. 
 
El president informa dels temes següents: (i) El pla estratègic de la universitat està en l’última 
fase: el termini d’al·legacions s’acaba a finals del mes de novembre. (ii) En relació amb el Hub 
B30, informa que es va posar en marxa el mes de març de 2018 i des de llavors s’ha incrementat 
la relació amb 80 empreses en els àmbits implicats. Fa una valoració positiva de l’evolució de 
l’activitat. (iii) Pel que fa als serveis cientificotècnics, informa que en el seu dia es va fer un mapa 
dels serveis, que es van transformar dos serveis cientificotècnics en serveis docents i que queda 
pendent d’abordar el tema de la Planta de Tecnologia dels Aliments. (iv) Planteja que s’està 
estudiant la forma de trobar sistemes de finançament alternatius als ordinaris i que es vol analitzar 
la viabilitat del fundraising. Es vol mirar de finançar així determinades activitats de recerca, i posa 
com a exemple la Small World Initiative. 
  
 
3. Programa Smart Money 
 
El president presenta el punt i cedeix la paraula al senyor Vallvé, que informa de la voluntat de 
l’Equip de Govern d’impulsar la convocatòria Smart Money 2018 com a instrument propi de la 
Universitat Autònoma de Barcelona per al finançament i l’acompanyament de projectes de 
desenvolupament que suposin la realització d’activitats precomercials de valorització dels 
resultats de la recerca, adreçades a traslladar aquests resultats al sector productiu i a la 
generació d’un impacte real en la societat. L’objectiu final de la convocatòria és la concessió 
d’ajuts per accelerar el procés de transferència de coneixement dels grups de recerca de la UAB 
per tal de captar la inversió especialitzada o socis industrials interessats en un desenvolupament 
conjunt. La quantitat màxima destinada a aquesta convocatòria és de 75.000 € per a l'any 2018-
2019. Finalment, presenta les bases de la convocatòria d’acord amb el text de l’annex núm.1. 
  
Per tot això, a la vista de les consideracions anteriors, a proposta del vicerector d’Innovació i de 
Projectes Estratègics, la Comissió de Transferència de Coneixements i Projectes 
Estratègics de la UAB, acorda per assentiment el següent: 
  
PRIMER. Aprovar la Convocatòria d’ajuts 2018 del Programa Smart Money amb un import 
màxim per a l’any 2018-2019 de 75.000 €, d’acord amb les bases establertes a l’annex 
núm.1. 
 
SEGON. Encarregar al vicerector d’Innovació i de Projectes Estratègics l'execució i el 
seguiment d’aquests acords. 
 
TERCER. Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que porti a 
terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
  
 
4. Programa Prova de concepte 
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El president presenta el punt i passa la paraula al senyor Vallvé, el qual informa de la voluntat de 
l’Equip de Govern d’impulsar la convocatòria Prova de Concepte 2018 com a instrument propi de 
la Universitat Autònoma de Barcelona per al finançament i l’acompanyament de projectes de 
desenvolupament que suposin la realització d’activitats precomercials de valorització dels 
resultats de la recerca, adreçades a traslladar aquests resultats al sector productiu i a la 
generació d’un impacte real en la societat. L’objectiu final de la convocatòria és la concessió 
d’ajuts per accelerar el procés de transferència de coneixement dels grups de recerca de la UAB 
per tal de captar la inversió especialitzada o socis industrials interessats en un desenvolupament 
conjunt. La quantitat màxima destinada a aquesta convocatòria és de 200.000 € per a l'any 2018-
2019. Finalment, presenta les bases de la convocatòria d’acord amb el text de l’annex núm.2. 
  
S’obre un torn de paraules i es parla sobre la idoneïtat de fer un seguiment d’aquests projectes 
que es llancen. S’agraeix que s’hagin tingut en compte les ciències humanes i socials.  
 
Per tot això, a la vista de les consideracions anteriors, a proposta del vicerector d’Innovació i de 
Projectes Estratègics, la Comissió de Transferència de Coneixements i Projectes 
Estratègics de la UAB, acorda per assentiment el següent: 
 
PRIMER. Aprovar la Convocatòria d’ajuts 2018 del Programa Prova de Concepte amb un 
import màxim per a l’any 2018-2019 de 200.000 €, d’acord amb les bases establertes a 
l’annex núm. 2. 
 
SEGON. Encarregar al vicerector d’Innovació i de Projectes Estratègics l'execució i el 
seguiment d’aquests acords. 
 
TERCER. Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que porti a 
terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
 
 
5. Sol·licitud d’alta del LPS Laboratori de Mesures Magnètiques i Tèrmiques (LMT). 
 
El president dona la paraula a la doctora Nogués, que proposa la creació del Laboratori de 
Mesures Magnètiques i Tèrmiques (LMT) com a laboratori de prestació de serveis, d’acord amb 
la proposta tècnica adjunta com a annex núm. 3, a l’empara dels articles 43 i 45 del text refós 
de la Normativa d’investigació de la UAB que regula la creació i l’extinció dels serveis universitaris 
en general.  
  
El president obre un torn de paraules i es parla sobre l’existència d’un tècnic de suport a la recerca 
de capítol VI cofinançat per la universitat (75 %), la qual cosa podria ser contradictori amb 
l’estructura pròpia del LPS. Es valora que l’activitat que aquest treballador dedicarà a activitat 
externa serà del 25 %, la qual cosa coincideix amb el percentatge del cost repercutit en el propi 
LPS.  
 
Per tot això, a la vista de les consideracions anteriors, a proposta del vicerector d’Innovació i de 
Projectes Estratègics, la Comissió de Transferència de Coneixements i Projectes 
Estratègics de la UAB, acorda per assentiment el següent: 
 
PRIMER. Aprovar la creació del Laboratori de Mesures Magnètiques i Tèrmiques (LMT) 
com a laboratori de prestació de serveis, d’acord amb l’annex núm. 3.  
  
SEGON. Encarregar al vicerector d’Innovació i de Projectes Estratègics l'execució i el 
seguiment d’aquests acords. 
 
TERCER. Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que porti a 
terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
 
 
6. Assumptes de tràmit 
 
No n’hi ha cap.  
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7. Torn obert de paraules 
  
El president dona la paraula al Comissionat de la rectora per a les Tecnologies de la Informació 
i de la Comunicació, el qual informa de les causes que han motivat la caiguda del sistema 
informàtic. Explica que es van patir talls de subministrament elèctric que van provocar que 
l’equipament de climatització del CPD quedés inutilitzat una bona estona i els sistemes patissin 
un sobreescalfament i s’aturessin abruptament. En reactivar els sistemes aturats es van 
identificar greus danys al sistema de disc, la qual cosa va impedir engegar els servidors de les 
aplicacions corporatives i els servidors de documentació. Les bases de dades i altra informació 
crítica no van quedar afectades. El sistema de restauració de la còpia de seguretat també va 
quedar afectat i exigia un procediment de reconstrucció. El sistema es va restaurant 
progressivament i es preveu que a final d’aquesta setmana s’haurà normalitzat el servei. El 
president agraeix els esforços realitzats i felicita la gent del Servei d’Informàtica per la feina feta.  
  
El vicerector de Recerca i de Transferència informa que en el seu dia la Comissió d’Economia va 
aprovar que la universitat assumiria el cost de la matrícula (500 €, aproximadament), no de les 
taxes (100 €, aproximadament) del 5è any de doctorat d’aquells doctorands FPI i FPU l’ajut dels 
quals solament cobreix 4 anys, i que aquest acord s’està complint rigorosament.  
 
El doctor Carrabina fa un prec per demanar que es presenti a aquesta comissió un report de 
l’estat de situació dels laboratoris de prestació de serveis, de la mateixa manera que es va fer 
amb els serveis cientificotècnics. L’adjunta al vicerector d’Innovació i de Projectes Estratègics 
respon que està treballant en aquesta qüestió. 
 
El doctor Pérez pregunta si hi ha previsió de priorització de beques FI. El vicerector de Recerca 
i de Transferència diu que no es preveu portar a terme la priorització a la Comissió d’Investigació 
de desembre perquè encara no disposa de la informació de la Generalitat.   
 
A les 17.04 h el president aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
 
 
El secretari        Vist i plau 
         El president 
 
 


